

國際康復服務會議

Rehabilitation International **World Congress**

Rehabilitation International World Congress (RI) 乃四年一度的 國際康復服務會議。第22屆RI會議於2012年10月29日至11月2日 在南韓仁川松島國際會展中心舉行。超過2,000名來自超過100個 國家的殘疾人士、家長、研究人員、服務提供者、政府機構雲集一 堂、互相交流及分享各國業界的服務資訊。

本會兩篇分別題為「由庇護工場至公開就業」及「扶康會推動『香 港最佳老友』運動之倡導工作」文章,十分榮幸同時被RI大會從世 界各地眾多文章挑選出來於會議上發佈。此外,本會之「香港最佳 老友」運動及為推廣「殘疾人權利公約」而設的話劇「他們與我」 亦被大會接納,於會場作海報展覽。





Poster presentation of the "Best Buddies Hong Kong" Movement and the drama "They and I

為迎接如此盛事,本會派出六位員工,包括總幹事陸慧妍、區域 經理(職業康復及服務發展)麥潤芸、高級經理蕭慶華、服務單 位經理馮振豪、社工李曉瑩及社工麥可兒出席是次會議。

是次南韓之行,不但成功地透過文章發佈及海報展覽,向世界 各地人士推廣扶康會服務,代表團成員更可擴闊視野及增廣見 聞,可謂相得益彰。代表團成員已於2012年12月13日舉行匯報 分享會,將所見所聞向本會各專業員工發佈和作為員工培訓及 發展項目之一。

本會義務秘書郭鍵勳博士, BBS, JP、董事局委員許盧萬珍博士及總幹事陸慧妍女士與Mr Madan M Kundu, Southern University Rehabilitation and Disability Studies Chair 及大會統籌合照留念

Dr Joseph KF Kwok, BBS, JP, FHS Honourary Secretary; Dr Jenny MC Hui Lo, FHS Council Member and Ms Becky Luk, Executive Director, took photo together with Mr Madan M Kundu, Southern University Rehabilitation and Disability Studies Chair and event organizer





本會董事局委員許盧萬珍博士、總幹事陸慧妍女士與 Mr Shuaib Chalklen, United Nations Special Rapporteur on Disability及海外參加者合照留念

Dr Jenny MC Hui Lo, FHS Council Member and Ms Becky Luk, Executive Director, took photo together with Mr Shuaib Chalklen, United Nations Special Rapporteur on Disability and participants overseas





本會董事局委員許盧萬珍博士、總幹事陸慧妍女士與大會講者 Chapal Khasnabis ,Technical Officer, Disability and Rehabilitation Team, The World Health Organization (WHO) Albina Shankar, Director, Mobility India Organising Secretary, 1st CBR World Congress合照留念

Dr Jenny MC Hui Lo, FHS Council Member and Ms Becky Luk, Executive Director, took photo together with event speaker Mr Chapal Khasnabis ,Technical Officer, Disability and Rehabilitation Team, The World Health Organization (WHO) and Mr Albina Shankar, Director, Mobility India Organising Secretary, 1st CBR World Congress

Being a quadrennial international conference on rehabilitation services, the 22nd Rehabilitation International World Congress (RI) was held from 29 October to 2 November 2012 at the Songdo Convensia Convention Centre, Incheon, South Korea. Over 2,000 persons with disabilities, parents, researchers, service providers and government agencies from more than 100 countries gathered together to exchange and share service information of their respective homelands.

Our paper titled "Moving from Sheltered Workshop to Competitive Employment" and the "Report on advocacy of 'Best Buddies Hong Kong' Movement by Fu Hong Society", were honoured to be chosen from among the many articles submitted by countries all over the world for presentation at the Conference. Moreover, the "Best Buddies Hong Kong" Movement and the drama "They and I" on promoting "Convention on the Rights of Persons with Disabilities" by our Society were also accepted for poster presentation at the Convention venue.

本會總幹事陸慧妍女士於發佈文章時 與另一講者Waris Marsisno, Researcher, BPS (Statistics Indonesia)於台前合照 Ms Becky Luk, Executive Director, took photo together with another speaker Mr Waris Marsisno, Researcher, BPS (Statistics Indonesia)



本會義務秘書郭鍵勳博士, BBS, JP 及總幹事陸慧妍女士帶領代表團成員於閉幕典禮上與中國殘疾人聯合會主席張海迪女士合照

Dr Joseph KF Kwok, BBS, JP, FHS Honourary Secretary; Ms Becky Luk, Executive Director, together with FHS delegation took photo together with Ms Zhang Haidi, Chairperson of China Disabled





To welcome such a grand event, our Society has sent a delegation of six staff including Ms Becky Luk, Executive Director; Ms Silvia Mak, Regional Manager (Vocational Rehabilitation and Development Services); Mr Eric Siu, Senior Managers; Mr Dennis Fung, Service Unit Manager; Ms Yvonne Li and Ms Eva Mak, social workers to attend the Conference.

Apart from promoting Fu Hong Society's services to participants from all over the world through paper presentation and poster presentation at the Conference, the trip to South Korea has also successfully broadened the exposure and experiences of our delegation members. As a follow-up action, the delegation held a sharing session on 13 December 2012 to share their experiences with our professional staff members, which will also be served as a staff training and development programme.